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nr 6/2018 
 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdag den 14 juni kl. 18:30- 21:00 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8 A  

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Gisela Norrman (S) 

Ola Gabrielson (MP) 

Fotios Stathis  (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Urban Rybrink (L) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

Bo Hansson (S) 

Halahen Zaidane (S) 

Björn Wredberg (M) 

 
 

Oskar Rosén (S) 

Åsa Sahlström (MP) 

Lisa Palm (Fi) 

Camilla Hane (M) 

Peter Backlund (L) 

Christina Peterson (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Kristina Goldring,  

Leif Kananen, Jeanette Holmqvist, Gunilla Ekstrand,  Karin Åberg, 

Veronicka Starck, avdelningschefer, Fredrik Karlsson, enhetschef  

Personalföreträdare 

Camilla R Nilsson, Kommunal 

Justering 2018-06-19 

 
Sekreterare 

 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

 

 
Stadsdelsnämnden utser ordföranden Ulf Walther och vice 

ordföranden Gustav Johansson att justera dagens protokoll. 

Ordföranden meddelar att justering sker tisdag den 19 juni. 
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§ 2  
 
Fastställande av dagordning 

 
Den utsända dagordningen fastställdes med tillägg till 

föredragningslistan med ärende § 34 samt med dukade nya 

tjänsteutlåtanden i ärendena § 12 och § 20. 

 

 



 

        Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
14 juni 2018 

Sida 4 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 3  

 
Café i Dalenparken – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett 

medborgarförslag om att starta ett café eller kiosk i närheten av 

Dalenparken. Förslaget är att verksamheten bedrivs i stadsdelens regi.   

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att ett café anordnas i Dalen men 

har svårt att planera och uppföra någon dylik verksamhet inför 

sommaren 2018 men det kan komma att genomföras till 

nästkommande sommar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 maj 2018. 

Dnr 154-2018-1.2.4.   

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Urban 

Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation  
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson, 

Erika Wing, tjänstgörande ersättarna  Björn Wredberg. Camilla Hane 

alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till 
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förmån för det egna förslaget; 

”Att avslå medborgarförslaget 

Att därutöver anföra följande: 

Det har inkommit ett medborgarförslag till Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd med önskemål om ett café i Dalenparken. Vi i 

Alliansen uppskattar alla förslag och initiativ för att göra stadsdelen 

bättre och idéer till jobb för ungdomar.  

Vi i Alliansen tycker också om eget företagande och entreprenörskap 

och arbetar för att företagsklimatet i stadsdelen ska förbättras. Att ett 

café skulle startas i stadsdelens regi ser inte vi som en första 

prioritering. Däremot ska stadsdelen arbeta för att underlätta för de 

entreprenörer som vill satsa på att förbättra servicen i stadsdelen. 

Staden ska se till att det finns förutsättningar till dem som vill starta 

eget företag med bl.a. minskat regelkrångel och, som i detta fall, 

lämpliga lokaler för ett café i Dalenparken. Fler små företag gör att 

det skapas fler riktiga jobb som ungdomar kan söka i närområdet. 

Detta caféföretag kan även bli ett bra komplement till den 

caféverksamhet som förvaltningen redan planerar att starta i 

anslutning till fritidsgården i Dalen under sommaren 2019 och som då 

ska bemannas av ferieungdomar.  

 

Vi vill i sammanhanget lyfta fram att hänsyn bör tas till det sociala 

företag ”Café Påtår” som drivs av Humana Familjestödsgruppen. Det 

ligger precis på andra sidan Sandsborgs tunnelbanestation och alltså 

inte långt från Dalens Centrum och Dalenparken. De har endast öppet 

under sommartid, men sysselsätter då ett stort antal ungdomar som 

tidigare stått utanför arbetsmarknaden. 

 

Vilka partier som leder Stockholm gör skillnad. Ett av de tydligaste 

bevisen på det är det kollapsade företagsklimatet. Enligt Svenskt 

Näringslivs färska undersökning bland lokala företag är det en dubbelt 

så stor andel företag som upplever att företagsklimatet har försämrats i 

huvudstaden. Från 12 procent år 2015, till 28 procent 2018. 

Stockholm har rasat med 101 placeringar i Svenskt Näringslivs 

rakning sedan S, V, Mp och Fi, tog makten 2014. Företagarna ger 

underkänt, och det är allvarligt eftersom företagsklimatet är avgörande 

för jobbtillväxt, men också för ekonomiska tillväxten och välfärden, 

inte minst utifrån att i Sverige står småföretagen för 4 av 5 nya jobb.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M), (L). 
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§ 4  

Upprusta Stamparken i Östberga – svar på 
medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner i huvudsak 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget om 

upprustning i Stamparken. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett 

medborgarförslag om att genomföra olika upprustningsåtgärder i 

Stamparken i Östberga. Förslagsställaren vill att stora tennisbanan 

omvandlas till dels en liten fotbollsplan med konstgräs dels en 

basketplan eller hockeyrink. Förslagsställaren vill även att 

plaskpoolen som tidigare fanns i Stamparken återställs och att 

belysningen förbättras. 

 

Förvaltningen tar med förslagen i kommande planering. Förvaltningen 

vill dock reservera sig för specifika investeringar inom Östberga med 

anledning av den exploatering som planeras inom området. 

Stockholms stad har som ambition att göra investeringar i takt med att 

stadsdelen växer för att skapa nya och bättre gröna rum och allmänna 

platser för nya såväl som gamla Östbergabor. Arbetet med detta 

fortlöper under 2018 och framåt och utredningsarbete pågår om vilka 

investeringar som kan göras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 maj 2018. 

Dnr 318-2018-1.2.4.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Vedeldad bastu vid Årstaviken – svar på medborgarförslag  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

 

 

 

Ärendet 
Nämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga en 

vedeldad bastu vid någon av solbryggorna vid Årstavikens strand med 

utgångspunkt i den bastubrygga som anlagts vid Tantolunden på 

Södermalm. Förslagsställaren tror att en bastu kan bli ett uppskattat 

och välanvänt inslag i naturreservatet och att området kan komma att 

användas mer under vinterhalvåret.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget men bedömer att en 

badbastu inte kan uppföras förrän frågan om bad vid Årstaviken har 

utretts. Förvaltningen anser att en bastuanläggning kommer att 

generera bad vilket innebär att ett slutgiltigt besked om bastu vid 

Årstaviken dröjer tills utredning om bad är genomförd.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2018. 

Dnr 210-2018-1.2.4.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

”Glädjande med bastubrygga vid Årstavikens södra strand 

Stadsdelen Årsta-Enskede- Vantör växer kraftigt, vi bygger mer 

bostäder och fler människor flyttar hit. Därmed ökar även människors 

behov av kultur, fritid, sport och rekreation i vår stadsdel. I januari 

2018 beslöt staden att inrätta ett naturreservat i Årstaskogen, som 

både ska värna dess naturvärden och rekreationsvärden för 

Stockholms stads invånare.  
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Därför är det glädjande att medborgare organiserar sig  och kommer 

med medborgarförslag på hur man kan utveckla reservatet och 

Årstavikens södra strand för bättre rekreation, fritid och hälsa genom 

bastubrygga och bad.  

 

Vi ställer oss bakom förslaget och förvaltningens tjänsteutlåtande med 

förhoppning att detta kommer realiseras efter nödvändig, men 

skyndsam parallell utredning av olika aspekter som vattenkvalité, 

placering, utformning, ekonomi, organisationsform, föreskrifter för 

naturreservatet, etc.  Det förberedande arbetet får alltså inte vänta i två 

år, utan när undersökningarna till slut är klara bör det finnas ett färdigt 

förslag till genomförande att snabbt behandla.  

 

Vi är måna om att bastubryggan ska drivas av en förening med 

engagerade medlemmar i vilket medlemskap står öppet för alla 

Stockholmare.  Förslagsvis kan stadsdelsförvaltningen inom kort hålla 

ett första planeringsmöte med den föreningen.” 
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§ 6   

Återremitterat ärende: 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med  Nya Rågsveds 
Folkets Hus       

Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner IOP-överenskommelse med Nya 

Rågsveds Folkets hus och ger stadsdelsdirektör i uppdrag att ingå 

överenskommelsen.  

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att fatta de beslut som krävs för 

överenskommelsen ska fylla sitt syfte, såsom beslut om att 

godkänna styrgruppens förslag på åtgärder och om förändring av 

verksamheten under den tid stadsdelsnämnden beslutar att 

överenskommelsen ska gälla 

 

 

Ärendet 
IOP, Idéburet Offentligt Partnerskap, är ett partnerskap mellan en eller 

flera idéburna organisationer och den offentliga sektorn. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslag till IOP-avtal 

med Nya Rågsveds Folkets hus (NRFH), för att etablera en mötesplats 

för nyanlända. NRFH har 34 medlemsföreningar som äger dem i 

andelar. Flera utav dem är regionala organisationer med tusentals 

medlemmar. Det finns också  lokala etniska föreningar, barn, unga, 

kultur och sedan förutom medlemmar nätverk. Mångfalden av 

föreningar underlättar länkningen mellan den nyanlända och 

civilsamhället. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 maj 2018. 

Dnr 211-2018-1.2.5. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Urban 

Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation  
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson, 

Erika Wing, tjänstgörande ersättarna  Björn Wredberg. Camilla Hane 

alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” Att avslå förvaltningens förslag till beslut om IOP överenskommelse 

med Nya Rågsveds Folkets Hus 

 

Alliansen är positiv till IOP, som ett sätt att ge den idéburna sektorn 

en större roll i välfärden och på det sättet bättre kunna ta tillvara dess 

styrkor. Även om det går att använda IOP för kortare insatser så är det 

ju tänkt för situationer där man vill formalisera ett långvarigt 

samarbete med en idéburen aktör utan att behöva falla tillbaka på 

kortsiktiga föreningsbidrag eller upphandlingar som kan vara svåra att 

utforma på sådana sätt att de idéburna aktörernas unika styrkor 

tillmäts tillräcklig konkurrenskraft. Det är inte tänkt att utgöra ett 

förtäckt föreningsbidrag.  

 

Hösten 2017 ansökte NRFH om föreningsbidrag för aktiviteter för 

nyanlända. Ansökan avslogs då och vi kan inte se vad skillnaden är i 

underlaget till IOP. Då kommenterade förvaltningen att det är 

tveksamt om det är det bästa nyttjandet av resurser för att skapa 

aktiviteter för målgruppen. Vad är skillnaden nu? På vilket sätt stöttar 

man målgruppen på ett sätt som inte redan förekommer i 

förvaltningen via t ex stadsdelsmammor och medborgarkontor? 

Fördelarna med IOP blir starkast om man verkligen kan visa på det 

mervärde som den deltagande föreningen bidrar med.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M), (L). 
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§ 7  

Månadsrapport för maj 2018   

Beslut 
 

Nämnden godkänner rapporten. 

 

 

 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 

balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om 5,5 mnkr.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 juni 2018. 

Dnr 1.2.1.-166/2018 

  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Flytt av kostenheten till mer ändamålsenlig lokal – 
genomförandeärende   

Beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen 

att inrätta nytt produktionskök för kostenheten inom kvarteret 

Dalen 20 i Enskededalen och att teckna hyresavtal enligt av 

Micasa AB lämnad preliminär hyresoffert. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd hemställer hos 

kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna ärendet. 

 
 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har en kostenhet belägen i 

Rågsveds servicehus på Kumlagatan 13. Kostenhetens lokaler bedöms 

vara för små och har brister i planlösningen som påverkar arbetsflöden 

och bidrar till sämre arbetsmiljö. För att möjliggöra en säker och 

effektiv matproduktion i en god arbetsmiljö föreslår förvaltningen 

därför att ny lokal inom kvarteret Dalen 20 i Enskededalen byggs om 

till ett modernt och effektivt produktionskök anpassat efter 

verksamhetens krav och önskemål. Ett nytt kök med större och bättre 

utformade lokaler för Kyl- och frysrum, paketeringsrum, 

beredningsytor och uppställningsplats för matvagnar ger bättre 

förutsättningar för både en god arbetsmiljö och en säker och kvalitativ 

matproduktion. Ett eget produktionskök bedömer förvaltningen också 

leder till bättre kontroll av såväl kvalité som pris. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 maj 2018. 

Dnr 334-2018-2.6.    

 

 

Yrkanden  
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Urban 

Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation  
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson, 

Erika Wing, tjänstgörande ersättarna  Björn Wredberg. Camilla Hane 

alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att Kostenheten prövas för upphandling 

Att i övrigt anföra 

Vi har tidigare när ärendet behandlades som ett inriktningsärende 

påpekat möjligheten att i samband med en flytt och den större 

förändring detta innebär, att rätta tillfället är att pröva en ny 

upphandling. I detta sammanhang behöver nya investeringar göras. 

Dessutom var det länge sedan verksamheten prövades i konkurrens.  

 

Vi vet att majoriteten inte är intresserade av kvalitet i första hand, utan 

av ideologiska skäl motsätter sig att verksamheter som drivs på annat 

sätt än kommunen kan öka kvaliteten. För vår del är bästa möjliga 

kvalitet ställt i relation till att hushålla med skattebetalarnas pengar 

den viktigaste ledstjärnan. Det är möjligt att kostenheten har en 

tillräckligt hög kvalitet. Det är också möjligt att inte särskilt många 

anbud lämnas. Men också själva upphandlingsprocessen bidrar till en 

granskning av kvaliteten då fokus blir möjligheten att 

konkurrensutsättas.”  

 

  

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M), (L). 
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§ 9   

Ny friliggande förskola på Årstafältet etapp 4 – 
inriktningsärende    

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till 

beslut 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

”Förslaget är spännande med det finns en rad otydligheter kvar att 

utreda 

 

Vi är i grunden positiva till att det byggs en större förskola, som blir 

fristående och har en egen förskolegård, på Årstafältet. Vi har också 

uppfattat att personalen, såväl förskolechefer som pedagoger som 

fackförbundet Kommunal har ställt sig i huvudsak positiva till 

förskolan.  

 

Detta är den första förskoleenheten i Sverige av denna storlek. Bristen 

på tidigare erfarenhet medför att särskild noggrannhet måste iakttas 

när detaljplanen och verksamhetsplanen för förskolan tas fram. 

Barnperspektivet måste få styra. Det är viktigt att den kommande 

projekteringen sker med noggrannhet där föräldrar, barn, personal och 

personalrepresentanter deltar i projekteringen.  

 

En sådan aspekt att utreda är att förskolegården blir för liten i 

förhållande till förskolans storlek. Den mest uppenbara lösningen på 

det problemet är se om det går att minska storleken på förskolan, ned 

till exempelvis en 12 eller 14 avdelningsenhet. 

 

Vi har uppfattat att SISAB och stadsdelsförvaltningen är noggranna 

med att utformningen ska landa i variation och möjligheter. Det är bra 

utgångsvärden. Vi vill att det tydliggörs vilka olika teman som skulle 

kunna rymmas på de olika avdelningarna, eller hur de i övrigt 

kommer variera. 

 

Vi vill att förvaltningen redan nu fördjupat ser över hur förskolan ska 

kunna göras attraktiv för barn, föräldrar och personal. Vi tror att det 

för detta arbete bör finnas en referensgrupp med föräldrar som kan 

lämna synpunkter. 
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Vi vill också att det i förskolan ska finnas ett tillagningskök för att 

kunna laga mat från  

grunden. Därtill behöver det finnas ett tänk kring kemikaliefri 

förskola, akustik och hur man kan arbeta med klimatmål. 

Vi tror och hoppas att det ska finnas utrymme för specialkompetenser 

på förskolan såsom specialpedagoger och undersköterska.  

Vi har även uppfattat att det för Kommunal är särskilt viktigt att få en 

bra logistik på förskolan, innebärande säker väg för transporter, och 

att det finns ett tänk kring tillagningskök, soprum och toaletter. ” 

 

Ärendet 
Ett projekt startade under 2017 för planering av en ny förskola på upp 

till 16 avdelningar inom Årstafältets fjärde etapp. Projektets mål är att 

skapa goda förutsättningar för en pedagogisk verksamhet utifrån de 

förutsättningar som en 16-avdelningsförskola ger i form av inne- och 

utemiljö för cirka 288 barn och 48 personal. Inom projektet har 

fördelar med en större förskola lyfts. En större förskola ger ökade 

möjligheter till kollegialt lärande genom att flera arbetslag kan mötas 

på ett enkelt sätt. Storleken på förskolan bidrar även till en ökad 

möjlighet att ha specialkompetenser på plats för att möta alla flickors 

och pojkars individuella behov. För att nå detta mål är det viktigt att 

det påbörjade utredningsarbetet fortlöper. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 maj 2018 

Dnr 367-2018-2.6. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag från (S),(MP), (V). 

 

Yrkanden 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Urban 

Rybrink (L) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson, 

Erika Wing, tjänstgörande ersättarna  Björn Wredberg. Camilla Hane 

alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10  

Parkleksbyggnad i Backens parklek, Östberga 
inriktningsärende 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 

att fortsätta utredningen av en ny parkleksbyggnad i Backens parklek i 

stadsdelen Östberga. 

 
 
Ärendet 
Det finns idag ingen parkleksbyggnad i Backens parklek i stadsdelen 

Östberga vilket bland annat begränsar säsongen som verksamhet kan 

bedrivas. För att kunna bygga en parkleksbyggnad på platsen krävs en 

detaljplaneändring. Ett detaljplanearbete har påbörjats för fastigheten 

Familjen 2 och parkleksbyggnaden ska tas med i detta ärende, vilket 

är både tids- och resurseffektivt. 

 

Förvaltningen föreslår att förutsättningarna för denna 

parkleksbyggnad utreds vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 maj 2018. 

Dnr 401-2018-3.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Rivning av förskola med fyra avdelningar och 
nybyggnation av en  sex avdelningars förskola på 
Vingåkersvägen 22-26 i Örby – inriktningsärende   

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Förvaltningen får i uppdrag att inrätta en ny framtidens förskola 

med sex avdelningar på Vingåkersvägen 22-26, fastigheten 

Skåpbilen 1 i Örby. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att riva den befintliga förskolan med 

fyra avdelningar på Vingåkersvägen 22-26 i Örby. 

3. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att godkänna projektet. 

 
 
 
Ärendet 
I syfte att uppfylla barnomsorgsgarantin samt erbjuda moderna och 

energieffektiva lokaler föreslår förvaltningen att befintlig förskola på 

Vingåkersvägen 22-26, som består av fyra avdelningar rivs och ersätts 

med en ny förskola med sex avdelningar som byggs inom samma 

tomträtt. Enligt preliminär tidsplan bedömer förvaltningen att den 

permanenta förskolan med sex avdelningar kan stå klar för inflyttning 

i slutet av 2020.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 maj 2018. 

Dnr 2.6.-411/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Föreningsbidrag, aktivitetsstöd, våren 2018 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Nämnden beviljar helt eller delvis bidrag till följande 

föreningar 

 

Kosmosklubben beviljas bidrag med  84 000 kronor för 

genomförande av åtta skapande teknikworkshops i Östberga 

under hösten 2018. Syftet med teknikworkshops är att väcka 

intresse inom området, och att stärka deltagarnas tilltro till 

egna möjligheter, samt att tillgängliggöra teknikkunskaper för 

flera. 

 

Östberga folkets husförening beviljas bidrag med   15 000 

kronor för aktiviteter i samverkan med Sommartorget 2018 i 

Östberga. Del av ansökan avslås med 43 000 kronor då dessa 

kostnader inte avser aktiviteter. 

 

Rågsveds IF beviljas bidrag med 32 000 kronor   för att 

sommaren 2018 anordna spontanfotboll under tretton 

lördagskvällar med syfte att fånga upp ungdomar och skapa en 

meningsfull fritid. 

 

Nya Rågsveds Folkets hus beviljas bidrag med  40 000 kronor  

för att anordna gemensam julafton med julbord och 

underhållning. Syftet är att ge flera möjlighet att fira jul, att 

bryta isolering, samt att öka kontakten mellan olika 

generationer. Del av ansökan avslås med 15 000 kronor då 

förvaltningen gör en annan bedömning av aktivitetens 

medförda kostnader.  

 

Drömstort beviljas bidrag med 20 000 kronor för att under 

sommar och höst 2018 arrangera kostnadsfria 

utomhusaktiviteter för ungdomar i stadsdelsområdet Enskede-

Årsta-Vantör. Del av ansökan avslås med 10 000 kronor då 

förvaltningen gör en annan bedömning vad gäller behov av  

t-shirts och priser. 
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2. Nämnden avslår helt bidrag från följande föreningar 

 

Hammarby IF Friidrott beviljas inte bidrag då aktiviteten 

inte är en aktivitet öppen för alla och därför inte uppfyller 

de krav som riktlinjerna för aktivitetsbidrag ställer. 

 

Projekt Rågsved är  ett projekt utvecklat av Musketörerna 

och Islamic centre i Rågsved. Projektet beviljas inte bidrag 

utifrån att projektet är en verksamhet och inte en aktivitet. 

Verksamhetsstöd kan sökas varje höst. 

 

PRO i Årsta beviljas inte bidrag utifrån att PRO är en 

medlemsorganisation och därför inte uppfyller de krav på 

aktivitet öppen för alla som riktlinjerna för aktivitetsbidrag 

ställer.  

 

Bandhagens scoutkår beviljas inte bidrag utifrån att 

scoutkårens aktiviteter inte uppfyller de krav på aktivitet 

öppen för alla som riktlinjerna för aktivitetsbidrag ställer. 

 
 
 
Ärendet 

 

Enligt stadsdelsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag kan nämnden 

bevilja ekonomiskt bidrag till föreningar och organisationer vars 

verksamhet kompletterar och stödjer nämndens ordinarie verksamhet.  

 

Under våren 2018 har föreningar och organisationer haft möjlighet att 

ansöka om aktivitetsstöd avseende särskilda aktiviteter öppna för alla. 

Av inkomna ansökningar är det nio stycken som överstiger summan 

10 000 kronor. 

 

Förvaltningen bedömer att fyra av dessa ansökningar helt skall avslås 

utifrån att beskrivna syften ej uppfyller kraven på öppenhet för alla så 

som riktlinjerna föreskriver, och i ett fall utifrån att ansökan avser en 

verksamhet och inte en aktivitet.  

 

Två ansökningar beviljas i sin helhet och tre ansökningar beviljas 

delvis. 
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 juni 2018. 

Dnr 5.4.-232/2018 

  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Uppföljning inom äldreomsorgen – Stureby vård- och 
omsorgsboende inklusive Tussmötegården 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten 

 

 

 

Ärendet 
Uppföljning av överenskommelse och anbud för Stureby vård- och 

omsorgsboende inklusive Tussmötegården genomfördes under januari 

till maj 2018. Verksamheten drivs på intraprenad av egen regi sedan 1 

november 2009 till och med 31 oktober 2018. Därefter löper 

överenskommelsen ut och verksamheten övergår till egen regi utifrån 

beslut som fattades av stadsdelsnämnden den 16 mars 2017. 

 

Förvaltningen bedömer att egen regi ger en god och säker vård inom 

Stureby och Tussmötegårdens vård-och omsorgsboende. Utföraren 

bedriver till största del verksamhet i enlighet med gällande 

överenskommelse och anbud. Några utvecklingsområden har dock 

påträffats som främst gäller personalens grundkompetens samt dagliga 

aktiviteter och utevistelse.  

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 maj 2018. 

Dnr 373-2018-1.2.1. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Urban 

Rybrink (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation  
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson, 

Erika Wing, tjänstgörande ersättarna  Björn Wredberg. Camilla Hane 

alla (M) ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att inleda en upphandling av verksamheten vid Stureby vård-och 

omsorgsboende 

 

Att därutöver anföra 

 

Vi tackar för uppföljningen och konstaterar att verksamheten fungerar 

väl, liksom den gjort under en längre tid, både då den drevs på 

entreprenad och nu i egen regi. 

 

Nuvarande avtal om att driva verksamheten på intraprenad går ut den 

31 oktober 2018. För att säkerställa att verksamheten fortsätter 

leverera hög kvalitet på vården och omsorgen samt att detta görs på ett 

så kostnadseffektivt sätt som möjligt vill vi att förvaltningen inleder 

en upphandling av driften för verksamheten. 

 

Flertalet studier, såväl forskningsartiklar som statliga utredningar 

påvisar att effekten av att konkurrensutsatta verksamheter är såväl 

långsiktigt lägre kostnader samt högre kvalitet. Vi har under längre tid 

sett flertalet exempel på detta även i vår stadsdel. Stureby vård- och 

omsorgsboende är bara ett i raden av exemplen. Verksamheten har 

under en period drivits på entreprenad och sedan på intraprenad. Det 

vi kan se är att verksamheten under dessa år som konkurrensutsatt 

verksamhet haft en god kvalitet. 

 

För att fortsättningsvis säkra en kostnadseffektiv kvalitet är det därför 

viktigt att fortsätta testa verksamheten och dess driftsform. Med 

bakgrund av detta föreslår vi att en nu upphandling för verksamheten 

ska göras och att förvaltningen tar fram ett förfrågningsunderlag för 

detta.” 

  

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M), (L). 
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§ 14  

Uppföljning inom socialpsykiatrin – Dalens och Hagsätra 
gruppbostäder 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten 

 

 
Ärendet 
Dalens och Hagsätra gruppbostäder drivs på intraprenad sedan  

1 mars 2017. Förvaltningen bedömer att Egen regi bedriver en bra 

verksamhet inom Hagsätra och Dalens gruppbostäder men inte helt i 

enlighet med gällande överenskommelse och anbud.    

Avvikelser inom verksamheten handlar främst om brister i hälso- och 

sjukvårdsdokumentationen och värdegrundsarbetet. 

Åtgärderna följs upp vid ett avstämningsmöte i oktober 2018. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 maj 2018 

Dnr 377-2018-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Uppföljning inom socialpsykiatri – Enskede  gruppbostad, 
Boendestöd och Tur & Retur 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten 

 
 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar genomfördes under perioden februari till 

mars 2018.Uppföljningarna är genomförda utifrån en gemensam mall 

framtagen av Socialförvaltningen. Verksamheten Enskede 

gruppbostad uppvisar ett fåtal avvikelser eller brister som skall vara 

åtgärdade senast den 31 december 2018. Verksamheterna Boendestöd 

och Tur & Retur uppvisar inga avvikelser eller brister. Den 1 januari 

2018 slogs enheterna boendestöd inom assistansenheten och 

boendestöd inom socialpsykiatri ihop till en enhet, 

Boendestödsenheten. 

 

Enskede gruppbostad, Boendestöd och Tur & Retur drivs av  

Egen regi. Enskede gruppbostad bedöms vara en fungerande 

verksamhet. Boendestöd och Tur & Retur bedöms vara väl 

strukturerade och organiserade verksamheter. Samtliga tre enheter 

bedöms arbeta med de boende individuellt utifrån deras behov och 

intressen.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 maj 2018. 

 Dnr 382-2018-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Uppföljning av äldreomsorgen – Servicehusen Rågsved, 
Enskededalen och Enskede Nya 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten 

 

 

 

Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar av servicehusen genomfördes under 

perioden mars till april 2018. Rågsveds servicehus följdes upp den 12 

mars 2018. Enskede Nya servicehus följdes upp den 17 april 2018. 

Enskededalens servicehus följdes upp den 24 april 2018. 

Uppföljningarna är genomförda utifrån en gemensam mall framtagen 

av Äldreförvaltningen. Verksamheterna uppvisar ett fåtal avvikelser 

eller brister som ska vara åtgärdade senast 31 december 2018.  

Rågsveds servicehus bedöms vara en fungerande verksamhet med 

organisation och struktur. Enskede Nya servicehus och Enskededalens 

servicehus bedöms vara väl fungerande verksamheter med god 

organisation och struktur.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 maj 2018. 

Dnr 379-2018-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning – Assistansenhetens personlig 
assistans och avlösar- och ledsagarservice 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten 

 

 

 

Ärendet 
Verksamhetsuppföljningarna av Assistansenhetens personlig assistans 

och avlösar- och ledsagarservice genomfördes den 8 mars 2018. 

Assistansenheten med sina enheter Avlösar- och ledsagarservice och 

Personlig assistans drivs av Egen regi. En enhetschef ansvarar för 

båda enheterna. Enheterna bedöms vara fungerande samt 

strukturerade och organiserade verksamheter. Avlösar- och 

ledsagarservice uppvisar ett fåtal avvikelser och brister som ska vara 

åtgärdade senast 31 december 2018.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 maj 2018 

Dnr 388-2018-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Ett tryggare Gullmarsplan, skrivelse från (L) – svar på 
skrivelse 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Nämnden uppdrar till förvaltningen att tillskriva trafikkontoret 

om vikten av lösningar för trafiksituationen vid 

Gullmarsplanstorget 

 

2. Nämnden besvarar skrivelsen med följande lydelse: 

 

”Ett tryggare Gullmarsplan innehåller många komponenter, men i 

väntan på mer långsiktiga åtgärder för Gullmarsplanstorget och 

närområdet behövs kortsiktiga åtgärder vad gäller trafiken. 

Trafiklösningen vid Gullmarsplanstorget är långt ifrån optimal. Vid 

vissa veckodagar skulle trafiksituationen närmast kunna beskrivas 

som lätt kaotisk. Stadsdelsnämnden ser dessutom det som angeläget 

att den fortsatta utvecklingen av Söderstaden påskyndas och 

samordnas för att få en bättre och tryggare trafiksituation i hela 

området. 

 

Under delar av veckorna är torget fullt med bilar och tillfarterna 

proppas lätt igen, varför också tillfarter i närheten proppas igen. 

Cyklister och gångtrafikanter hamnar därmed i en än mer utsatt 

position vissa tider. Sammantaget rör sig alldeles för mycket bilar in 

på torget, där de också kan åka runt. Torget behöver säkras för 

gångtrafikanter och cyklister. Möjligheter att begränsa bilarna på 

Torget och att minska möjligheterna att åka runt torget borde 

undersökas. Andra åtgärder kan vara att markera tydliga ytor för 

cyklister och gångtrafikanter samt införa fler cykelplatser. Andra 

parkeringsmöjligheter i närområdet och tydlig skyltning är också 

åtgärder som skulle behövas. Vi ser fram emot att trafikkontoret 

återkopplar till stadsdelsnämnden de eventuella åtgärder som kan 

vidtas. Stadsdelsnämnden förutsätter också att både medborgare och 

vår stadsdelsnämnd involveras i ett tidigt skede i den fortsatta mer 

långsiktiga processen om söderstaden som helhet.” 
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Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit en skrivelse från 

Urban Rybrink (L) samt Peter Backlund (L) med förslag till en rad 

åtgärder för att stärka tryggheten vid Gullmarsplan. Bland annat 

föreslås en mobil bemannad polisstation under helgkvällar och nätter, 

ordningsvakter, städning och ökad klottersanering, samt 

trygghetsvandring i området. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 maj 2018 

Dnr 316-2018-1.1. 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom ett gemensamt förslag till beslut. 
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§ 19   

Föreningsbidrag 2018 verksamhetsområde missbruk – 
Convictus Bryggan 
Dnr 5.4.-631/2017 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Convictus Bryggan  beviljas föreningsbidrag för andra halvåret 2018 

med 125 000 kronor samt 125 000 kronor för hyra, el och telefon 

 
 

 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beviljade i december 2017 

föreningsbidrag till Convictus Bryggan för första halvåret 2018 utifrån 

att förvaltningen vill fortsätta att vidareutveckla samarbetet  samt  

utreda möjligheterna att utveckla andra, mer utvecklande former av 

samverkan än vad som ryms inom föreningsbidrag. Förvaltningen har 

nu inlett diskussioner kring att utveckla samverkan med Bryggan 

Vantör och ska fortsätta de diskussionerna under hösten. En viktig 

grund för vidare diskussioner och utökad samverkan är att Convictus 

Bryggan beviljas föreningsbidrag för resten av 2018 vilket 

förvaltningen föreslår. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 maj 2018 

Dnr 5.4.-631/2017 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20  

  
Fritidsgårdsverksamheten i Allaktivitetshuset i Östberga – 
svar på skrivelse från (M), (KD) ey 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
 

Ärendet 
Nämnden har mottagit en skrivelse från (M) med ersättaryttrande från 

(KD) om den kommande fritidsgårdsverksamheten i allaktivitetshuset. 

I skrivelsen anförs bland annat att samverkan mellan  verksamheter 

kan innebära samordningsvinster beträffande lokaler och personal 

men att detta inte får inkräkta på respektive verksamhets specifika 

behov. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningen 

svar på skrivelsen från (M) med ersättaryttrande från (KD) 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 juni 2018. 

1.1.-429/2018    

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) 

”Vi tackar förvaltningen för svaret gällande allaktivitetshuset i 

Östberga. 

 

Kreaktivitetsrummet har i tidigare ritningar legat mellan entrén och 

ungdomsgården av en orsak som än idag saknar förklaring. Man väljer 

nu att ta bort den vägg som idag finns mellan ungdomsgården och 

kreaktivitetsrummet men man glömmer dock att nämna att 

kreaktivitetsrummet skall kunna lånas ut även kvällstid av föreningar 

vilket gör att problemet kvarstår vid de tillfällena lokalen är bokad.   

 

Entrén ligger fortfarande långt verksamheten även om uppsynen över 

dörren kommer att förbättras av dessa förslag. Vad som glömts att 

nämna att entrédörrens skall vara låst in till den öppna verksamheten. 
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Detta av säkerhetsskäl och det faktum att dörren ligger där den ligger. 

En personal får med nuvarande planlösning vakta dörren varje kväll. 

Det är fullkomligt ohållbart. De dagar då det bedrivs verksamhet i den 

öppna delen av lokalen skall dörren vara öppen vilket innebär att de 

besökare som vistas där blir ansvariga för dörren . 

 

Det vore olyckligt om majoriteten trots de tydliga bristerna fortskrider 

med att färdigställa allaktivitetshuset utan att åtgärda ovan nämnda 

problem. Vi ser hellre att vi kommer fram till en lösning som gör att 

verksamheterna, alla verksamheter, kan bedriva sin verksamhet utan 

att använda personal som dörrvakter.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i det särskilda uttalandet 

från (M) 
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§ 21  

Årsrapport 2017 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  - svar till revisionskontoret 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

stadsrevisionen 

  
 
 
Ärendet 
Revisorsgrupp 3 från stadsrevisionen har utfört en revision av 

verksamhetsåret 2017 för Enskede- Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd.  

Sammantaget bedöms att nämnden i allt väsentligt har bedrivit 

verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. Bedömningen grundar sig på att det ekonomiska 

utfallet ligger i nivå med budget och att det verksamhetsmässiga 

resultatet är förenligt med kommunfullmäktiges mål. 

Under året har revisionskontoret granskat utredningstider inom 

individ- och familjeomsorgen. Utvecklingsområden har identifierats 

bland annat gällande styrning, uppföljning och analys för att 

säkerställa att förhandsbedömningar och utredningar genomförs inom 

lagstadgad tid. 

Den interna kontrollen anses i huvudsak vara tillräcklig och det finns 

en i huvudsak ändamålsenlig styrning och kontroll. Bokslut och 

räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara rättvisande samt följer 

gällande regler och god redovisningssed. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 maj 2018. 

Dnr 185-2018-1.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Alkoholförtäringsförbud i Dalbottenparken – svar till 
kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Förvaltningens utlåtande åberopas som svar till kommunstyrelsen. 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har till kommunfullmäktige 

hemställt om ett utökat alkoholförtäringsförbud i Dalbottenparken. 

Kommunstyrelsen har remitterat förslaget till stadsdelsnämnden för 

yttrande. Förvaltningens bedömning är att ordningsstörningarna 

kopplade till alkoholförtäring i Dalbottenparken är så stora att det 

behövs ett alkoholförtäringsförbud i hela parken i enlighet med den 

hemställan som gjorts till kommunfullmäktige. Förvaltningen föreslår 

att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2018. 

Dnr 347-2018-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av 
Enskede gård 1:1 m.fl. vid kv. Allgunnen- svar till 
stadsbyggnadskontoret 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till stadsbyggnadskontoret 

 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som 

innebär att cirka 650 bostäder, två förskolor samt lokaler för 

centrumändamål möjliggörs inom del av Enskede Gård 1:1 m.fl. vid 

kvarteret Allgunnen. Planförslaget fastställer även allmän 

trafikledstunnel under mark. Planförslaget innebär att 

Johanneshovsvägen samt Bolmensvägen flyttas söderut för att 

möjliggöra ny kvartersstruktur. 

 

Förvaltningen är positiv till att området runt Bolidenplan förtätas med 

nya bostäder och att den nya bebyggelsen får blandade funktioner och 

ett integrerat gatunät som främjar hållbara färdmedel. Förvaltningen 

vill dock uttrycka farhåga över att den exploatering som planeras i 

Årstastråket etapp 3 samt inom Slakthusområdet kommer att sätta 

högt tryck på offentliga ytor och platser i närområdet. Förvaltningen 

bedömer att medel för underhåll måste öka och att 

stadsbyggnadskontoret tillsammans med exploateringskontoret ser 

över möjligheterna att tillskapa fler gröna ytor i den yttre miljön för 

vistelse och lek.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2018 

Dnr 365-2018-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Älvsjö 1:1 
längs Hagsätravägen vid kvarteret Svedjaren i 
stadsdelarna Rågsved och Hagsätra – svar till 
stadsbyggnadskontoret  

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till stadsbyggnadskontoret 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som 

innebär att Hagsätravägen i stadsdelarna Hagsätra och Rågsved 

kompletteras med 100 bostäder. Planen ska tillskapa en mer befolkad 

och aktiv gatumiljö utmed Hagsätravägen. Bebyggelsen har 

huvudentréer och förgårdsmark mot gatan och parkering sker i garage 

under husen med angöring från Hagsätravägen. Planen medger även 

en breddning av Hagsätravägen för ett framtida cykelstråk.  

 

Förvaltningen är positiv till det tillskott på nya lägenheter som 

projektet genererar och instämmer i planförslagets ambitioner om att 

öka tryggheten längs Hagsätravägen.  Förvaltningen vill skicka med 

att det finns ett behov av större lägenheter i Rågsved och att många 

invånare gärna byter upp sig till större inom sitt område om det 

funnits bättre möjligheter för detta. Förvaltningen är också positiv till 

att införa bestämmelse i detaljplan för att skydda viktiga träd och att 

en remsa av parkmark sparas intill hus 2. Förvaltningen vill dessutom 

att medel för grönkompensation avsätts i projektet och att 

förvaltningen gärna deltar i det kommande arbetet rörande detta. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2018 

Dnr 1.5.3- 357/2018   

 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Fossilbränslefri organisation 2030 – svar till 
kommunstyrelsen    

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

kommunstyrelsen 

 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige antog 2016 Strategi för fossilbränslefritt 

Stockholm 2040 som en riktlinje till stadens Miljöprogram 2016-

2019. Ett av uppdragen i strategin var att kommunstyrelsen 

tillsammans med miljö- och hälsoskyddsnämnden och 

servicenämnden skulle ta fram en handlingsplan för att staden som 

organisation ska vara fossilbränslefri 2030. Detta ärende utgör 

avrapporteringen av det uppdraget.  

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning anser att denna utredning 

belyser en nödvändig och värdefull inventering av stadens 

fossilbränsleanvändning. Några av de förslag och insatser som nämns 

i rapporten har utvecklingspotential. Det kommer att behövas tydliga 

handlingsplaner, bra information och stöd till verksamheterna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 maj 2018 

Dnr 371-2018-1.5.1.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26  Anmälningsärenden 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna 

  

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser, m.m, redovisas 

i pärm vid sammanträdet 

B. Tjänstemannabeslut, redovisas i pärm vid sammanträdet 

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde  2018-06-11 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2018-05-08 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen  2018-06-05 
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§ 27   

Nämndens frågor 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att bereda nedanstående 

skrivelse och återkomma till nämnden. 

Angående äldres möjligheter till olika typer av dagliga 
verksamheter 

Ledamoten Urban Rybrink (L), Peter Backlund (L) ey 

 
”Vi liberaler vill öka friheten även för äldre. Därför är det viktigt att 

det finns många olika typer av dagliga verksamheter för äldre. I 

kontakt med medborgare har vi uppmärksammats på att brister finns i 

Stockholms stad utbud. Vi vet att det ser mycket olika ut i olika 

stadsdelar och att Enskede-Årsta-Vantör har en bred och omfattande 

verksamhet samt att det också finns verksamheter öppna under hela 

året, även sommartid. Men vi behöver ändå få svar på ett par frågor 

för att få en ännu tydligare bild. 

 

Människor har olika behov och intressen, så även äldre. Äldre med 

exempelvis demens kan sinsemellan ha väldigt olika behov, bland 

annat utifrån fysisk status. Vi liberaler vill att det finns en bred, 

varierad och omfattande daglig verksamhet för äldre utifrån den 

enskildes behov och intressen. Exempelvis kan fysisk aktivitet bidra 

till att längre tid upprätthålla kognitiva förmågor. Vi vill därför att 

förvaltningen återkommer med en redogörelse för: 

 

1. Planeras det att öppna fler dagliga verksamheter för äldre inom 

vår stadsdel? 

2. Vilka olika typer av verksamheter är särskilt inriktade för äldre 

med demens och finns det olika verksamheter för dem, 

exempelvis även för de som är mer fysiskt rörliga och behöver ha 

möjligheter till rörelse och intryck? Finns det verksamheter med 

dagliga utevistelser och fysisk aktivitet? 

3. Hur klarar de dagliga verksamheterna för äldre 

personalrekryteringen och personalomsättningen?” 

 

 

 



 

        Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
14 juni 2018 

Sida 39 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 28  

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

Vid funktionshinderrådets sammanträde den 8 juni deltog  

ordföranden och vice ordföranden och stadsdelsdirektören.    

 

Den 11-13 juni deltog stadsdelsdirektören samt ledamoten Erika Wing 

(M) och ersättaren Lisa Palm (Fi) i CEMR konferens i Bilbao, där 

förvaltningen tillsammans med SKL ledde en workshop.   

 

Fredag den 15 juni anordnas aktivitetsdag vid Enskede Nya 

Servicehus och vid Rågsveds servicehus.   

  

Den 15 juni anordnas i likhet med tidigare år Rågsvedsdagen. 

  

Den 18 juni kl. 18:00 är det referensgruppsmöte i LUP arbetet 

 

Modulhusen 

100 lägenheter är under färdigställande i  Örby med  inflyttning från 

midsommar och succesivt framåt. 

  

Generalschablonen  

Under den här punkten redogjorde ekonomichefen Fredrik Karlsson   

för generalschablonen som är pengar från migrationsverket till 

kommuner som utgör ersättning för  kostnader i samband med 

etablering och introduktion  av nyanlända  med uppehållstillstånd. 

Enskede-Årsta-Vantör  har tilldelats 8,3 miljoner. En arbetsplan   

kommer att utarbetas över hur stadsdelen planerar att pengarna ska 

användas för introduktion m.m. för nyanlända. 

 

  

Stadsdelsdirektören tackade nämnden och önskade en Glad sommar. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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